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Punkt 1 Meddelelser

Beskrivelse
Nye retningslinjer for lokale nedlukninger.1.



Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 2 Befolkningsprognosen 2021-2033 for
Ballerup Kommune og de driftsøkonomiske og
kapacitetsmæssige konsekvenser heraf for
perioden 2021-2025

Indhold

Sammendrag

Økonomiudvalget skal behandle befolkningsprognosen 2021-2033 for Ballerup
Kommune med fokus på årene 2021-2025 (Økonomibilag nr. 1) og de afledte drifts- og
anlægsøkonomiske konsekvenser heraf (uddybet i bilag). Befolkningsprognosen
danner grundlag for udarbejdelse af budgettet for 2022 og anden kommunal
planlægning.

Befolkningsprognosen

Boligudbygningsplanen indgår som en vigtig komponent i befolkningsprognosen.
Boligudbygningsplanen er udtryk for et forventet potentiale for boligudvikling, dvs.
fx både de boliger, der er givet byggetilladelse til og et muligt antal boliger
i potentielle byudviklingsområder. 

Frem mod 2025 forventer Ballerup Kommune en vækst i befolkningen på 3.849
borgere, primært drevet af boligudbygningsprojekter i Kildedal, Ballerup og
Skovlunde, hvor der forventes udbygning med 2.102 boliger, jf.
boligudbygningsplanen. Der er en række usikkerheder forbundet med, om boligerne
realiseres. 

Driftsøkonomisk konsekvens

I forlængelse af befolkningsprognosen, regnes den estimerede driftsøkonomiske
konsekvens af befolkningsstigningen, i perioden medio 2021-2024 på ca. 6 pct.,
medfører et budgetbehov vedrørende automatisk demografiregulering på ca. 122 mio.
kr. til dækning af et uændret serviceniveau. Dette er ca. 28 mio. kr. mere end det, der
allerede er budgetteret med i overslagsårene.



Herudover vil der forventeligt også være afledte udgifter på en række øvrige rammer -
bl.a. til socialt udsatte, særlige behov, ældre, samt udgifter til ny kapacitet og som
følge heraf øgede udgifter til ejendomsdrift. Disse udgifter dækkes ad hoc ved siden af
demografimodellen.

I samme periode forventes - alt andet lige - en stigning i skatter og tilskud. 

Der forventes ikke anlægsudgifter frem til 2024, ud over de allerede afsatte
anlægsmidler, og der indgår ikke indtægter ved salg af grunde i denne sag.

Kapacitetsmæssig konsekvens

Ligeledes i forlængelse af befolkningsprognosen udarbejdes en behovsprognose for
daginstitutionspladser på 0-5 års området. Stigningen i børnetallet fra 2021-2024
blandt de 0- til 5-årige medfører behov for ca. 68 flere vuggestuepladser på tværs af
byen (netto) og ca. 254 flere børnehavepladser på tværs af byen (netto).

Med udgangspunkt i den seneste befolkningsprognose og den kendte kapacitet i
distrikterne ser det ud som om, at behovet for pladser alene overstiges marginalt i
Distrikt Hedegården i 2021 og 2022 samt i Distrikt Skovlunde i perioden for
2022-2024, med ca. 30-40 pladser. Et sådant niveau vil overvejende kunne håndteres
som midlertidig merindskrivning i spidsbelastningsperioderne.

Vedrørende Kildedal er behovet for pladser lille med et behov på ca. 30 yderligere
pladser i 2024, hvorimod den forventede udvikling i årene herefter øger behovet
betydeligt. Det følges der op på i næste års befolkningsprognose og
kapacitetsanalyse.

Baggrund

Befolkningsprognosens væsentligste grundlag er boligudbygningsplanen.
Boligudbygningsplanen er udtryk for den forventede tilgang af boliger fordelt på år.
Boligudbygningsplanen rummer boliger, der er givet byggetilladelse til, boliger som er
lokalplanlagt men ikke realiseret, boliger som er i lokalplanproces men ikke vedtaget,
og boliger som måske kan blive lokalplanlagt de kommende år, fordi de fx indgår i en
helhedsplan. Boligudbygningsplanen er således udtryk for et forventet potentiale for
boligudvikling. Boligudbygningsplanen er ikke lavet ud fra en fast målsætning om et
antal boliger, og heller ikke ud fra den udvikling, det med sikkerhed vides sker, fx ved
at der er givet byggetilladelse. Boligudbygningsplanen indebærer derfor betydelige



usikkerhedsmomenter, som både er afhængig af markedets udvikling og politiske
beslutninger.

Dertil udarbejdes der i begyndelsen af året en befolkningsprognose for Ballerup
Kommune med afsæt i Danmarks Statistiks opdaterede befolkningsprognose.
Forskellen på de to prognoser er overordnet set, at befolkningsprognosen specifikt er
udarbejdet for Ballerup Kommune og indeholder planen for kommunens
boligudbygning, da den i høj grad påvirker befolkningsudviklingen. Efter godkendelsen
af befolkningsprognosen anvendes den som baggrund for budgetarbejdet samt den
fremtidige planlægning på de områder, der påvirkes af den demografiske udvikling. 

Center for Økonomi har efter udarbejdelsen af befolkningsprognosen for Ballerup
Kommune estimeret den samlede driftsøkonomiske konsekvens af
befolkningsudviklingen for perioden 2021-2025 (medio 2024). Herudover er der i
samarbejde med Centrene for Skoler, Institutioner og Kultur samt Ejendomme
udarbejdet en behovsprognose, der estimerer, om befolkningsudviklingen i perioden
2021-2025 (medio 2024) medfører behov for yderligere kapacitet på 0-17 års
området.

Sagsfremstilling

Administrationen har udarbejdet befolkningsprognosen 2021-2033 for Ballerup
Kommune med fokus på årene 2021-2025 og de afledte drifts- og anlægsøkonomiske
konsekvenser heraf (uddybet i bilag). Befolkningsprognosen danner grundlag for
udarbejdelse af budgettet for 2022 og anden kommunal planlægning.

Boligudbygningsplan og boligpolitik.

Boligpolitikken blev udarbejdet i 2017 på baggrund af Vision 2029 og på baggrund af
en række analyser af bolig- og befolkningsudviklingen i Ballerup Kommune. Herefter
fulgte vedtagelsen af en ny planstrategi i 2018 og kommuneplanen i 2020.
Boligpolitikken blev til på en baggrund af faldende befolkningstal og en stigende
ældrebefolkning, der på sigt kunne gøre det svært at finansiere udgifter på velfærds-
og plejeområdet. Samtidig var der et ønske om at integrere Ballerup Kommunes
funktion som erhvervs-, uddannelses- og bosætningskommune yderligere, så flere
både bor, arbejder og uddanner sig lokalt. 

I boligpolitikken indgår en målsætning om, at Ballerup Kommune skal være minimum
52.000 indbyggere i 2029. Der blev derfor igangsat en intensiv dialog med udviklere
og investorer for at tiltrække byudvikling til kommunen, hvilket har båret frugt.



Samtidig udviklede situationen på bolig- og investeringsmarkedet sig således, at
investorerne med fordel kan investere i jord og boligudvikling fremfor værdipapirer.
Og urbaniseringen med bevægelsen fra land til by er ligeledes tiltaget de seneste år.
Ifølge Danmarks statistik forventes befolkningen i hovedstadsregionen at stige med
200.000 indbyggere frem mod 2030. Udbuddet af boliger i hovedstadsregionen er pt.
på et meget lavt niveau, og der er derfor meget stor interesse blandt investorerne for
boligudvikling i Ballerup og mange andre hovedstadskommuner.  

Befolkningsprognosen

Pr. 1. januar 2021 var befolkningstallet i Ballerup Kommune på 49.310 personer,
hvilket er 708 flere end den 1. januar 2020. Af dette års befolkningsprognose fremgår
en befolkningstilvækst på 3.849 personer frem til 2025, svarende til ca. 8 pct., hvor
befolkningen forventes at lande på 53.159 personer. Forudsætningen er, at det
boligbyggeri, der er indarbejdet i beregningen af befolkningsprognosen, gennemføres
som planlagt.

Med den nuværende boligudbygningsplan kan der forventes en befolkningsvækst på
10.000 indbyggere frem til 2030 og at Ballerup Kommune når 52.000 indbyggere
allerede i 2024. Mange af tilflytterne er børn og unge, og derfor medfører
boligudbygningen og befolkningsvæksten også, at de ældres andel af befolkningen
bliver mindre.

Driftsøkonomiske og kapacitetsmæssige konsekvenser

De estimerede driftsøkonomiske og kapacitetsmæssige konsekvenser af den seneste
befolkningsprognose kan opsummeres som følger:

Driftsøkonomisk konsekvens

Den estimerede driftsøkonomiske konsekvens af befolkningsstigningen, i perioden
medio 2021-2024 på ca. 6 pct., medfører et budgetbehov på ca. 122 mio. kr. til
dækning af et uændret serviceniveau. Dette er ca. 28 mio. kr. mere end det, der
allerede er budgetteret med i overslagsårene. Herudover vil der forventeligt også
være afledte udgifter på en række øvrige rammer - bl.a. til socialt udsatte, særlige
behov, ældre, samt udgifter til ny kapacitet og som følge heraf øgede udgifter
til ejendomsdrift. Disse udgifter dækkes ad hoc ved siden af demografimodellen.

I samme periode forventes dog samtidig - alt andet lige - en stigning i skatter og
tilskud. 



Kapacitetsmæssig konsekvens

Stigningen i børnetallet fra 2021-2024 blandt de 0- til 17-årige medfører behov for ca.
68 flere vuggestuepladser på tværs af byen (netto) og 254 flere børnehavepladser på
tværs af byen (netto). På skoleområdet forventes befolkningsstigningen at kunne
rummes i den eksisterende kapacitet, om end der holdes særligt fokus på udviklingen
i Skovlunde.

Der er på daginstitutionsområdet tale om det estimerede behov i
spidsbelastningsperioden i marts/april og der er store forskelle på behovsudviklingen
på tværs af distrikter.

Med udgangspunkt i den seneste befolkningsprognose og den kendte kapacitet i
distrikterne ser det ud som om, at behovet for pladser alene overstiges marginalt i
Distrikt Hedegården i 2021 og 2022 samt i Distrikt Skovlunde i perioden for
2022-2024, med ca. 30-40 pladser. Et sådant niveau vil overvejende kunne håndteres
som midlertidig merindskrivning i spidsbelastningsperioderne, dog med en
opmærksomhed omkring fleksibiliteten mellem vuggestue- og børnehavepladser.

Centrene for Økonomi samt Skoler, Institutioner og Kultur vil fortsat følge udviklingen
månedligt og eventuelle uventede udsving i befolkningsgruppen og/eller behovet vil
blive forelagt i forbindelse med de kvartalsvise budgetopfølgninger, hvor der også
følges op på befolkningsudviklingen.

Der foretages ligeledes en fornyet gennemgang af den fysiske kapacitet i
børnehusene i august 2021, når det er muligt henset til COVID-19, med henblik på at
afdække hvor stor en del af kapaciteten, der kan anvendes fleksibelt.

Vedrørende Kildedal er behovet for pladser lille med et behov på ca. 30 yderligere
pladser i 2024, hvorimod den forventede udvikling i årene herefter øger behovet
betydeligt. Det følges der op på i næste års befolkningsprognose og
kapacitetsanalyse.

Driftsøkonomisk konsekvens af befolkningsudviklingen

Udgiftssiden af befolkningsudviklingen

En uddybende beskrivelse af de driftsøkonomiske konsekvenser kan læses i
bilaget vedrørende driftsøkonomi.



Den estimerede merudgift som følge af befolkningsudviklingen estimeres til ca. 122
mio.  kr., men da der allerede er bevilget og indarbejdet demografi for ca. 94 mio. kr.
på nogle af bevillingsrammerne, udgør merbehovet for budget ca. 28 mio. kr., som
fordeler sig på år og rammer som angivet i tabel 1.

Herudover vil der forventeligt også være afledte udgifter på en række øvrige rammer -
bl.a. til socialt udsatte, særlige behov, ældre, samt udgifter til ny kapacitet og som
følge heraf øgede udgifter til ejendomsdrift. Disse udgifter dækkes ad hoc ved siden af
demografimodellen.

Tabel 1. Budgetbehov pr. bevillingsramme ud over det, der allerede ligger på
rammerne i perioden 2021-2024

Bevillingsramme (1.000 kr.)  2021  2022  2023  2024

         

20.02

Beskæftigelsesfremmende

foranstaltninger mv.

 82  448  4.166  10.388

         

30.30

Folkeskolen
 823  -5.714  -3.276  1.556

         

30.34

Ballerup Fritidsordning (BFO)
 242  719  1.416  2.059

         

30.36

Tilbud til børn og unge med

særlige behov

 -1.271  -1.337  35  2

         

30.50

Daginstitutioner til 0- til 5-årige
 6.134  7.074  5.626  8.815

         

40.39

Klubber og byggelegepladser
 -701  -1.009  -876  -290



         

50.52

Tilbud til ældre pensionister
 1.076  518  1.790  3.037

         

50.58

Boligstøtte
 -44  -324  -323  119

         

I alt  6.341  376  8.558  27.959

Det anbefales, at det fremtidige budgetbehov ud over det
allerede indarbejdede/tildelte budget indgår i budgetprocessen til budgettet for 2022.

Indtægtssiden af befolkningsudviklingen

Med en stigning i befolkningen generelt samt i den erhvervsaktive alder fra 18-65 år
på ca. 6 pct. forventes også en stor stigning i tilskud og udligning samt skatter.

Det nyeste estimat, baseret på befolkningsprognosen, giver en forventet
indtægtsstigning på ca. 271,8 mio. kr. mere i 2024 end i 2021.

Baseret på befolkningsprognosen 2020 var der allerede indarbejdet en forventning om
en indtægtsstigning på 204,2 mio. kr. Den seneste prognose estimerer altså en
indtægt på 67,6 mio. kr. større i 2024 end prognosen for 2020. Forskellen mellem de
to prognoser i hvert år fremgår af tabel 2, hvor det ses, at indtægten justeres op med
ca. 7,8 mio. kr. i 2022, ca. 17,7 mio. kr. i 2023 og med ca. 67,6 mio. kr. i 2024.

Tabel 2. Finansiering/indtægter ud over det der allerede ligger på bevillingsrammerne

Bevillingsramme (1.000 kr.)  2022  2023  2024

       

Tilskud og udligning  -3.087  3.589  -11.998

       

Skatter  -4.680  -21.293  -55.614

       

I alt  -7.766  -17.704  -67.612



Kapacitetsmæssig konsekvens af befolkningsudviklingen

Den forventede befolkningsudviklingen, som er særlig stor på 0-5 års området med en
vækst på over 11 pct. i gennemsnit og 16 pct. blandt de 3- til 5-årige, øger dermed
også behovet for daginstitutions- og skolepladser (kapacitet). En udvidet gennemgang
af behov og kapacitet kan læses i bilag.

Dagtilbudsområdet 0-5 år

Der er tale om det estimerede behov i spidsbelastningsperioden i marts/april og der er
store forskelle på behovsudviklingen på tværs af distrikter.

Der er taget højde for de planlagte/løbende kapacitetsændringer og 112 pladser
yderligere i 2023 som konsekvens af de afsatte 50 mio. kr. til en ny daginstitution. De
112 pladser er placeret i Distrikt Skovlunde med 64 pladser og i Distrikt Hedegården
med 48 pladser.

Med udgangspunkt i den seneste befolkningsprognose og den kendte kapacitet i
distrikterne, ser det ud som om, at behovet for pladser alene overstiges marginalt i
Distrikt Hedegården i 2021 og 2022 samt i Distrikt Skovlunde i perioden for
2022-2024, med ca. 30-40 pladser. Et sådant niveau vil overvejende kunne håndteres
som midlertidig merindskrivning i spidsbelastningsperioderne, jf. tabel 3.

Centrene for Økonomi samt Skoler, Institutioner og Kultur vil fortsat følge udviklingen
månedligt og eventuelle uventede udsving i befolkningsgruppen og/eller behovet vil
blive forelagt i forbindelse med de kvartalsvise budgetopfølgninger, hvor der også
følges op på befolkningsudviklingen.

Tabel 3. Estimeret behov og kapacitet for 0- til 5-årige i perioden 2021-2024

  2021

       

Distrikt  B  K  F

       

Baltorp  725  876  151

       

Hedegården  304  277  -27

       



Måløvhøj  541  635  94

       

Skovlunde  745  783  38

       

Skovvejen  478  543  65

       

I alt  2.793  3.114  321

  2022  2023  2024

                   

Distrikt  B  K  F  B  K  F  B  K  F

                   

Baltorp  776  876  100  819  876  57  879  876  -3

                   

Hedegården  308  277  -31  313  * 325  12  320  * 325  5

                   

Måløvhøj  534  635  101  539  635  96  585  635  50

                   

Skovlunde  823  783  -40  875  * 847  -28  891  * 847  -44

                   

Skovvejen  465  543  78  455  543  88  440  543  103

                   

I alt  2.906  3.114  208  3.002  3.226  224  3.115  3.226  111

* Inkl. planlagte nye pladser.

B = Behov

K = Kapacitet

F = Forskel

Skoleområdet 6-15 år

På skoleområdet er der ikke gennemført en ny kapacitetsanalyse i forbindelse med
befolkningsprognosen for 2021-2033. I 2019 blev der lavet en større



kapacitetsanalyse, der viste, at der forventeligt vil være fint med kapacitet frem til ca.
2024/25 og den nye befolkningsprognose rykker ikke ved det.

Centrene for Økonomi samt Skoler, Institutioner og Kultur følger udviklingen i
Skovlunde tæt, da det er i dette distrikt, at der er størst vækst i børnetallet og derfor
mulighed for at nå kapacitetsgrænsen på 62 klasser hurtigere end forventet som følge
af befolkningsprognosen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Det anbefales, at det fremtidige budgetbehov ud over det
allerede indarbejdede/tildelte budget indgår i budgetprocessen til budgettet for 2022.

Bilag

5 bilag, heraf 4 anbefales og 1 internt

Beslutningen træffes af

Økonomiudvalget

Indstilling

Center for Økonomi indstiller, at

Befolkningsprognosen 2021-2033 godkendes som forudsætning for udarbejdelse1.
af budgettet for 2022 og anden kommunal planlægning.

 
De estimerede driftsøkonomiske og kapacitetsmæssige konsekvenser tages til2.
efterretning. En eventuel yderligere drøftelse sker i budgetprocessen for budget
2022.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:



Befolkningsprognosen 2021-2033 godkendes som helhed, dog kun som
budgetgrundlag for årene 2021-2025. Befolkningsprognosen tilrettes, så den
fremadrettet skelner mellem den kommende fireårig periode, og et fremtidigt sigte,
hvor den forventede befolkningsudvikling angives i spænd. Endvidere ønsker
Økonomiudvalget, at boligudbygningsplanen justeres, så den dels beregner allerede
politiske vedtagne planer, dels potentielle boliger i byudviklingsområder og
løbende justeres med fremtidige politiske beslutninger, og på den baggrund kan ligge
til grund for næste års befolkningsprognose. En revideret befolkningsprognose
fremlægges på mødet i juni 2021. 

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 20-04-2021
Udsættes

Punkt 3 Inhabilitet i Kommunalbestyrelsen,
Økonomiudvalget og de stående udvalg

Indhold

Sammendrag

I notat om inhabilitet gives der en redegøres for den kommunale styrelseslovs
procedureregler for, når medlemmer af Kommunalbestyrelsen, Økonomiudvalget og
de stående udvalg er inhabile samt forvaltningslovens regler om de enkelte
inhabilitetsgrunde. 

Baggrund

Administrationen har udarbejdet en redegørelse af, hvordan udvalgsmedlemmer skal
agere i de situationer, hvor der kan være tale om inhabilitet for udvalgsmedlemmet. I
notatet redegøres også for, hvilke grunde der kan være til, at udvalgsmedlemmer er
inhabile. 

Sagsfremstilling

Den kommunale styrelseslov, forvaltningsloven og Ballerup Kommunes
forretningsorden for Kommunalbestyrelsen udgør de retlige rammer for vurderingen
og håndteringen af spørgsmål om inhabilitet. Administrationen har udarbejdet et notat
om inhabilitet, der kan ses i bilag. I notatet er opridset de procedureregler, der gælder
i forbindelse med eventuel inhabilitet, ligesom der er fremlagt grunde til inhabilitet og
konkrete eksempler på inhabilitet. 



Beslutningen om inhabilitet træffes på henholdsvis Kommunalbestyrelses- eller
udvalgsmødet, inden sagen behandles. Normalt beslutter Kommunalbestyrelsen det
stiltiende ved, at protokolføreren blot noterer i referatet af mødet, at medlemmet var
inhabil under sagens behandling, og hvem der var indkaldt som stedfortræder. Det
enkelte medlem kan således ikke selv afgøre spørgsmål om inhabilitet.

Det er medlemmet selv, der skal underrette Kommunalbestyrelsen/udvalget (i praksis
borgmesteren/udvalgsformanden), hvis der er forhold, der giver anledning til tvivl hos
medlemmet om medlemmets habilitet i forbindelse med en forestående sag på et
kommunalbestyrelses- eller udvalgsmøde. Ved tvivl kan medlemmet bede om at få
administrationens vurdering af, om medlemmet er inhabil i sagen.

Hvis et medlem af Kommunalbestyrelsen/udvalget er i tvivl om et andet medlems
habilitet er det mest hensigtsmæssigt at det medlem, der er i tvivl, kontakter det
medlem tvivlen angår og opfordrer til at tvivlen forelægges administrationen til
vurdering. Administrationen skal altid afgive en saglig begrundelse, der kan
fremlægges skriftligt hvis ønsket.

I praksis bør inhabilitetsspørgsmålet afklares før mødet, hvor sagen med det
eventuelle inhabile medlem skal behandles. Det er særlig vigtigt inden møder i
Kommunalbestyrelsen, hvor det er en forudsætning for, at man kan nå at indkalde en
stedfortræder til mødet. Der kan ikke som følge af inhabilitet indkaldes stedfortrædere
til sagers behandling i de stående udvalg. 

Men hvis der er uenighed om medlemmet er inhabil i forbindelse med en sag på
dagsordenen, må Kommunalbestyrelsen/udvalget træffe afgørelse om
habilitetsspørgsmålet ved en flertalsbeslutning (som protokolleres), inden sagen
behandles. 

Konsekvensen af inhabilitet i en sag er, at medlemmet ikke må deltage i sagens
behandling og ikke må være til stede under sagens behandling.

Endelig vil konsekvensen for sagen være, at beslutninger, der er truffet med
deltagelse af et inhabilt medlem, er ugyldige. Ankestyrelsen (Tilsynet) kan prøve
Kommunalbestyrelsens beslutning om, hvorvidt et medlem er inhabilt. Tilsynet kan
sætte en afgørelse, truffet med deltagelse af et inhabilt medlem, ud af kraft, hvis
inhabiliteten er af væsentlig betydning i forhold til karakteren og indholdet af den
trufne afgørelse. 



På Økonomiudvalgets møde deltager jurist Mick F. Steffensen under behandlingen af
sagen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag, heraf 1 anbefales

Beslutningen træffes af

Økonomiudvalget

Indstilling

Center for Politik og Organisation indstiller, at

 

Orientering om inhabilitet i Kommunalbestyrelsen, Økonomiudvalget  og de1.
stående udvalg tages til efterretning.

 
Notat om inhabilitet sendes til Kommunalbestyrelsen til orientering.2.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 20-04-2021
Udsættes



Punkt 4 Fremmødevalg til Seniorrådsvalg 2021

Tidligere behandling

Økonomiudvalget den 9. februar 2021 Punkt 19

Indhold

Sammendrag

Kommunalbestyrelsen skal beslutte om Seniorrådsvalget i 2021 skal afholdes som
fremmødevalg i forbindelse med Kommunal- og Regionsrådsvalget den 16. november
2021.

Baggrund

Seniorrådet har i forlængelse af det senest afholdte valg til Seniorrådet ønsket at
afholde det kommende Seniorrådsvalg som fremmødevalg samtidig med Kommunal-
og Regionsrådsvalg. En model for afvikling af fremmødevalg er senest blevet drøftet
på Seniorrådsmødet den 16. marts 2021. 

Sagsfremstilling

Administrationen har på baggrund af drøftelserne på Økonomiudvalgsmødet den 9.
februar 2021 foretaget yderligere undersøgelser i forhold til at afholde
Seniorrådsvalget som et fremmødevalg i forbindelse med Kommunal- og
Regionsrådsvalget. Nedenfor gennemgås de spørgsmål til valgafviklingen, som blev
rejst på Økonomiudvalgets møde den 9. februar 2021. 

De fysiske rammer

Administrationen har på baggrund af Økonomiudvalgets bemærkninger besigtiget de
ni valgsteder i Ballerup Kommune for at finde egnede lokaler til afholdelse af
Seniorrådsvalget. Den overordnede konklusion er, at det på alle valgsteder er muligt
at finde egnede, separate lokaler, som ligger i nær tilknytning til de lokaler, der
anvendes til Kommunal- og Regionsrådsvalget. Forudsætningerne for at disse lokaler
kan anvendes er, at Seniorrådsvalget kan afholdes med ét valgbord og ét stemmerum
pr. afstemningssted. De foreslåede placeringer af Seniorrådsvalget på de ni
valgsteder er vedlagt som bilag.



For to af de ni valgsteder, Skovlunde Skole Nord (Lundebjerg) og Idrætshallen
(tidligere UCC-hallen), er det en forudsætning for de foreslåede lokaler, at der på
valgdagen ikke er krav fra sundhedsmyndighederne om større afstands- og
kvadratmeterrestriktioner. Skulle der op til valgdagen vise sig at være sådanne
restriktioner tilstede, vil det være nødvendigt at finde andre lokaler i tilstødende
bygninger på disse to valgsteder. Administrationen vurderer, at det vil være muligt at
finde sådanne lokaler på de to valgsteder, omend de ikke bliver i umiddelbar
forlængelse af valghandlingen til Kommunal- og Regionrådsvalget. 

Åbningstider og bemanding

Det er administrations anbefaling, at valget til Seniorrådet har samme åbningstider
som Kommunal- og Regionsrådsvalget, da differentierede åbningstider vil skabe
unødig stor forvirring på valgstedet. Administrationen anbefaler derudover, at hvert
valgsted har to tilforordnede til seniorrådsvalget, samt at der etableres et vagtskifte
halvvejs i valghandlingen. Der er derfor brug for to hold af to personer pr. valgsted.
Samlet set vil der derfor på de ni valgsteder være behov for at rekruttere i alt 36
valgtilforordnede.

Det er administrationens anbefaling, at opgaven med rekruttering af tilforordnede til
Seniorrådsvalget forankres i Seniorrådet.

Brevstemmer

Det er administrationens forventning, at der i forbindelse med Kommunal- og
Regionsrådsvalget vil komme væsentligt flere brevstemmer, end der har været hidtil,
som følge af COVID-19. Det betyder også, at der kommer et øget pres på Ballerup
Kommunes brevstemmesteder. Det er derfor administrationens anbefaling, at
proceduren for brevstemmeafgivning til Seniorrådsvalget ikke følger den normale
procedure for brevstemmeafgivning til Kommunal- og Regionsrådsvalg.

Det er administrationens anbefaling, at der implementeres følgende model til
Seniorrådsvalget: 

 

Alle borgere i Ballerup Kommune over 60 år får, som tidligere år, tilsendt en
stemmeseddel til deres adresse.
Stemmesedlen udfyldes
Stemmesedlen kommes i en blank konvolut
Den blanke konvolut med stemmesedlen i kommes i en anden konvolut, hvor
vælgerens navn tydeligt anføres som afsender.
Brevet sendes til Ballerup Rådhus, afleveres i rådhusets postkasse eller afleveres
personligt på en af kommunens brevstemmesteder (herunder biblioteker).



Det er ligeledes administrationens anbefaling, at den tidsmæssige ramme for
brevstemmer til Seniorrådsvalget følger den, der gælder for Kommunal- og
Regionsrådsvalget.

Før valgdagen markeres der i valglisterne til det enkelte valgsted, hvilke personer der
har brevstemt. Disse personer skal derfor afvises på valgdagen, således at der ikke
stemmes to gange.

På valgdagen

De tilforordnede til Seniorrådsvalget får samme forplejning som de øvrige
tilforordnede. Tilforordnede til Seniorrådsvalget vil få diæter på samme vis som
tilforordnede til Kommunal- og Regionsrådsvalg. Økonomiudvalget forelægges en sag
om vederlag til politiske og frivillige valgtilforordnede på et kommende møde. 

Efter valgdagen

Seniorrådet evaluerer efter valgafholdelsen fremmødevalget, herunder om
valgdeltagelsen har været højere end ved tidligere valg. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Merudgifterne til fremmødevalg, som tidligere er estimeret til ca. 0,3 mio. kr., afholdes
inden for Seniorrådets ramme. 

Bilag

9 bilag, heraf 9 anbefales.

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Politik og Organisation indstiller, at

 



Seniorrådsvalget i 2021 afholdes som fremmødevalg samtidig med Kommunal-1.
og Regionsrådsvalget den 16. november 2021.

 
Der kan stemmes til Seniorrådsvalget på alle ni valgsteder i Ballerup Kommune.2.

 
Åbningstiden for Seniorrådsvalget følger åbningstiden for Kommunal- og3.
Regionsrådsvalget.

 
Der kan brevstemmes til Seniorrådsvalget efter den i sagsfremstillingen4.
beskrevne procedure.

 
Seniorrådet gennemfører en evaluering af valget som fremmødevalg.5.

Beslutning

Indstilles til godkendelse med denne bemærkning:

Økonomiudvalget vil behandle sagen igen, hvis der op til valget er COVID-19-
restriktioner. 

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 20-04-2021
Udsættes

Punkt 5 Fem principper for dialog med borgerne

Tidligere behandling

Økonomiudvalget den 16. marts 2021 Punkt 7

Indhold

Sammendrag

Administrationen fremlægger udkast til fem principper for den generelle dialog med



og inddragelse af borgerne.

Baggrund

I Aftale om budget 2020 er det fastlagt, at det skal "undersøges, hvilke muligheder
der er for at understøtte og styrke involvering og inddragelse af borgere, bestyrelser
og foreninger". (Punkt 1.1 Dialog med borgerne i lokalområderne). Det skal ske under
hensyntagen til, at inddragelsen bliver relevant, meningsfuld og effektiv for borgere,
politikere og organisation.

Den 22. september 2020 behandlede Økonomiudvalget et inspirationskatalog og
nogle indledende overvejelser fra administrationen. Økonomiudvalget besluttede på
den baggrund, at der skulle udarbejdes et sæt principper for dialog med borgerne.

Principperne skal indtænkes når der fremadrettet planlægges borger- og
brugerinddragelse således at inddragelsen skaber mest muligt værdi for borgerne,
brugerne og de mål og resultater Ballerup Kommune ønsker at opnå.

 

Der er i forbindelsen med udviklingen af sammenhængende borgerforløb udarbejdet
principper for borgersamarbejdet i den konkrete sagsbehandling. Disse fastlagte
principper har direkte sammenhæng til at "møde borgerne i øjenhøjde" som Vision
2029 formulerer og indtænker ligeledes DH og KL´s principper og pointer for godt
samarbejde med borgerne (jf. nedenfor). 

Sagsfremstilling

Kommunalbestyrelsen ønsker, at styrke inddragelsen af Ballerup Kommunes borgere i
beslutningsprocesserne. Det ligger i direkte forlængelse af Vision 2029 om at ”møde
borgerne i øjenhøjde” og ”være åben for nye idéer”.

Formålet med inddragelse af borgerne i de politiske beslutningsprocesser er, at skabe
bedre beslutninger og større ejerskab i lokalbefolkningen til de løsninger, der vælges.
Inddragelsesprocesser er tids- og ressourcekrævende for alle. Det er derfor vigtigt, at
borgere og virksomheder oplever inddragelsen som meningsfyldt og relevant.

Principperne har således et strategisk sigte og skal derfor også guide medarbejderne
i det konkrete møde med borgeren og samarbejdspartnere.



Inddragelsesformer og -omfang skal løbende afklares i forhold til de konkrete
projekter/problemstillinger i mødet med borgeren med udgangspunkt i disse fem
principper:

 

Ballerup Kommune formulerer tydelige rammer.1.
Ballerup Kommune lytter og er åben for nye idéer.2.
Ballerup Kommune inddrager så tidligt og relevant som muligt.3.
Ballerup Kommune afsætter passende tid og bruger tiden effektivt.4.
Ballerup Kommune inddrager borgere bredt og relevant.5.

 

Principperne er nærmere beskrevet i bilag. 

 

Ud over de fem principper skal beslutningerne om inddragelsens form, metode,
frekvens og indhold afstemmes med den politiske beslutning om at reducere
ressourcerne på det centrale administrative område. Med andre ord betyder
inddragelse ikke at alle processer skal være omfattende og lange. Relevans og
mening er styrende.

Der lægges op til, at principperne for inddragelse af borgerne bliver evalueret via en
kvalitativ vurdering i fagudvalgene og på centerledelsesniveau. Første evaluering vil
finde sted inden udgangen af 2022 og derefter evalueres hvert andet år.

Sideløbende med de lokale drøftelser om principper for inddragelse af borgerne
har Danske Handicaporganisationer (DH) og KL udviklet fem principper for en styrket
dialog, der sikrer tillid og samarbejde i kommunen, sagsbehandlingen og indsatserne.
Deres fem principper er:

 

Gensidig tillid og godt samarbejde skal synliggøres og sættes i centrum i den1.
kommunale sagsbehandling.
Gensidig tillid og godt samarbejde skabes gennem fælles mål og mulighed for2.
reel indflydelse.
Gensidig tillid og godt samarbejde skabes gennem et fælles overblik og indsigt i3.
hinandens præmisser, viden og ekspertise.
Gensidig tillid og godt samarbejde kræver tid og fleksibilitet.4.
Gensidig tillid og godt samarbejde forudsætter gennemsigtighed og5.
tilgængelighed.

 

Disse fem principper er formuleret specifikt med handicapområdet i tanke og med



sigte på den enkelte borgers konkrete møde med kommunen/det
offentlige/myndigheden.

De foreslåede principper for Ballerup Kommune skal favne den fulde bredde af
kommunens virksomhed, ikke alene den enkelte borgers møde med kommunen.

De to sæt principper adresserer derfor forskellige sammenhænge og forskellige
behov, men de er ikke i modstrid med hinanden er gensidigt udelukkende.

 

Det er således administrationens vurdering at de to sæt principper afspejler de
samme intentioner om en bedre dialog, der fører til bedre løsninger til gavn for
borgerne. Konkret ses principperne 1-3 i de to sæt principper at dække samme
ambition om åben og ligeværdig dialog inden for nogle konkrete og tydelige rammer.
Princip 4 spejler også begge steder behovet for tid til dialog og inddragelse. Princip 5
er der, hvor den forskellige kontekst principperne er formuleret ud fra, giver den
største forskel. I DH og KL's forslag går det meget specifikt på den enkeltes løbende
information om egen sag, mens det i forslaget til Ballerup Kommune handler om
at sikre den brede og relevante inddragelse af borgerne.

Administrationen vurderer derfor samlet set at DH og KL's pointer er fint omfattet at
de fem generelle principper for borgerinddragelse i Ballerup Kommune, som
forelægges til godkendelse i denne sag.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

3 bilag, heraf 1 anbefales

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Kommunaldirektør Eik Møller indstiller, at



 

De fem principper for Ballerup Kommunes dialog med og inddragelse af1.
borgerne godkendes.

 
Første evaluering finder sted inden udgangen af 2022 og derefter evalueres der2.
hvert andet år.

Beslutningshistorik

Økonomiudvalget 04-02-2021 Punkt 2

Beslutning
Principperne drøftet, og ny sag forelægges for Økonomiudvalget til marts 2021 på
baggrund af de faldne bemærkninger. 

Beslutning

Udsættes

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 19-01-2021
Udsættes
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 16-03-2021
Sagen behandles fortsat
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 20-04-2021
Udsættes

Punkt 6 Udviklingen i sygefravær i 2020

Tidligere behandling

Økonomiudvalget den 15. januar 2021 Punkt 15

Indhold

Sammendrag

Der gives en orientering om udviklingen i sygefraværet for ansatte i Ballerup
Kommune i 2020. Der forekommer en stigning i sygefraværet på 0,1 procentpoint fra



5,3 pct. i 2019 til 5,4 pct. i 2020. Til sammenligning var stigningen i sygefraværet fra
2018 til 2019 0,2 procentpoint.

Set i lyset af det omfattende sygefravær på flere sektorområder særligt i slutningen af
2020 finder administrationen årets samlede resultat for tilfredsstillende.

Baggrund

Økonomiudvalget besluttede i juni 2014, at udvalget fremover ønsker at blive
orienteret kvartalsvis om den overordnede udvikling i sygefraværet for ansatte i
Ballerup Kommune. Sagen forelægges i Økonomiudvalget, chefgruppen og Hoved-
MED.

Sagsfremstilling

Sygefraværet er for tredje år i træk højere end det foregående år. Sygefraværet i
2020 er steget med 0,1 procentpoint fra 5,3 pct. i 2019 til 5,4 pct. i 2020.

Udvikling i sygefraværet i 2019-2020

2019:

Kort sygefravær (til og med 14 dage): 2,8 pct.

Langt sygefravær (længere end 14 dage): 2,5 pct.

I alt: 5,3 pct.

 

2020:

Kort sygefravær (til og med 14 dage): 2,4 pct.

Langt sygefravær (længere end 14 dage): 3,0 pct.

I alt: 5,4 pct.

 

Udviklingen i sygefraværet

Det skal indledningsvis understreges, at tallene i denne opgørelse skal læses i det
perspektiv, at de er kraftigt påvirket af COVID-19-situationen. Man kan derfor
ikke foretage en direkte sammenligning mellem dette års sygefraværsprocenter og



tidligere års, da kommunens medarbejdere - ligesom den øvrige del af befolkningen -
har været påvirket af COVID-19, hvilket har påvirket dette års sygefravær. Stigningen
i sygefravær i 2020 hænger sammen med, at det lange sygefravær er forøget i sådan
en grad, at det overstiger reduktionen i det korte sygefravær.

Administrationen er derfor isoleret set tilfreds med at det samlede fravær ikke er
steget mere end det faktisk er, særligt henset til det massive sygefravær i slutningen
af 2020 på flere fagområder.

Placering i forhold til øvrige kommuner i Region Hovedstaden

Den normale sammenligning kommunerne imellem giver ikke megen mening i 2020.
Det skyldes at registreringsformerne for COVID-19-fravær varierer
imellem kommunerne. Nogle kommuner registrerer COVID-19-fravær separat fra
andet sygefravær, andre ikke. Det afstedkommer, at COVID-19-fravær for nogle
kommuner ikke indgår i den fælles sammenligning (se bilag).

Ballerup Kommune har bibeholdt samme praksis for registrering af fravær som før
COVID-19. Det vurderer administrationen er det mest retvisende at gøre. 

Det fremadrettede arbejde med sygefravær, så snart covid-19 er "overstået":

Ballerup Kommune afholder kurser i håndtering af sygefravær, hvor kommunens
ledere bliver rustet til at forebygge og handle på sygefravær hos medarbejderne.
Der arbejdes ligeledes på at udbyde undervisning i den svære (sygefraværs-)
samtale, hvilket skal ruste lederne til bedre at gå i dialog med medarbejderne i
forbindelse med sygefravær og sikre, at lederne i samspil med medarbejderne
identificerer muligheder for hurtig tilbagevenden til arbejdspladsen.

 
Administrationen har omprioriteret interne personaleressourcer til at ansætte en
hygiejnekonsulent, der skal sikre, at de gode erfaringer og tiltag til forbedret
hygiejne centralt og decentralt der er gjort under COVID-19, kan bibeholdes i
organisationen og medvirke til at forebygge unødvendigt fravær grundet
hygiejneforhold. Det spiller en stor rolle på flere af de store velfærdsområder.

 
Direktionen har henover 2020 haft møder med arbejdspladser med højt
sygefravær om mulige tiltag til nedbringelse af sygefravær. Disse møder
genoptages i takt med, at COVID-19-restriktionerne tillader det.

 

Økonomiske konsekvenser og finansiering



Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

2 bilag, heraf 2 interne, hvoraf 1 anbefales

Beslutningen træffes af

Økonomiudvalget

Indstilling

Center for Politik og Organisation indstiller, at

Orienteringen om udviklingen i sygefraværet for ansatte i Ballerup Kommune1.
i 2020 tages til efterretning.

Beslutning

Økonomiudvalget finder ikke udviklingen tilfredsstillende, da sygefraværet nu er
steget for tredje år i træk, men anerkender 2020 var et særligt år.

Ali Abbasi (Ø) stemte imod beslutningen.

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 16-03-2021
Udsættes
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 20-04-2021
Udsættes

Punkt 7 Forlængelse af politikker på Kultur- og
Fritidsudvalgets område



Tidligere behandling

Økonomiudvalget den 19. januar 2021 Punkt 19

Indhold

Sammendrag

Kultur- og Fritidsudvalget anbefalede forlængelse af Kultur- og Fritidspolitikken,
Idrætspolitikken og Folkeoplysningspolitikken på møde den 5. januar 2021 punkt 4.
Det blev efterfølgende besluttet på Økonomiudvalgets møde den 19. januar punkt 19,
at udkast til politikker blev sendt til høring i fagudvalgene og derefter blev sendt til
fornyet behandling i Kultur- og Fritidsudvalget. 

 

Det indstilles, at Teknik- og Miljøudvalgets bemærkning indarbejdes i Kultur- og
Fritidspolitikken og Idrætspolitikken i afsnittet om faciliteter.

 

Det er administrationens betragtning, at de øvrige bemærkninger ikke indarbejdes i
politikkerne men håndteres politisk i andet regi.

 

politisk andetsteds. 

 

Baggrund

Kultur- og Fritidsudvalget godkendte på mødet den 11. august 2020, punkt 6,
at Kultur- og Fritidspolitikken og Idrætspolitikken, efter en revision af
faktuelle oplysninger og fotos, forlænges frem til 2024, og, at
Folkeoplysningspolitikken gennemgår en revision via Folkeoplysningsudvalget og
forlænges til 2024. Endvidere godkendte Kultur- og Fritidsudvalget, at forslaget om
håndtering af politikkerne skulle sendes til udtalelse i Folkeoplysningsudvalget og
Frivillighedsrådet.

Folkeoplysningsudvalget støttede op om håndtering af politikkerne på udvalgets møde
den 27. august 2020 og anbefalede forslag til revision af Folkeoplysningspolitikken
2021-2024 på mødet den 19. november 2020. Frivillighedsrådet støttede op om
håndtering af politikkerne på udvalgets møde den 23. september 2020.



Kultur- og Fritidsudvalget besluttede på mødet den 29. september 2020, punkt 3,
efter udtalelse fra Folkeoplysningsudvalget og Frivillighedsrådet, at politikkerne på
Kultur- og Fritidsudvalgets område bliver forlænget frem til 2024 med en revision af
faktuelle oplysninger og fotos.

Sagsfremstilling

Kultur- og Fritidsudvalget anbefalede forlængelse af Kultur- og Fritidspolitikken,
Idrætspolitikken og Folkeoplysningspolitikken på møde den 5. januar 2021 punkt 4.
Det blev efterfølgende besluttet på Økonomiudvalgets møde den 19. januar punkt 19,
at udkast til politikker blev sendt til høring i fagudvalgene og derefter blev sendt til
fornyet behandling i Kultur- og Fritidsudvalget. 

 

Udkast til de tre politikker har været til høring i fagudvalgene: 

Teknik- og Miljøudvalget 

Sagen blev behandlet den 2. marts 2021 punkt 6. 

Indstillingen godkendt med de på mødet faldne bemærkninger til
høringerne. Udvalget ønsker, at det understreges i Kultur- og Fritidspolitikken
samt Idrætspolitikken, at det er et fælles anliggende for Ballerup Kommune og
brugerne at have fokus på forbruget af vand, el og varme i kommunens faciliteter.

Social- og Sundhedsudvalget

Sagen blev behandlet den 2. marts 2021 punkt 14.

Indstilling godkendt med denne bemærkning: "Social- og Sundhedsudvalget anbefaler
en harmonisering af, hvem der skriver forordet til Ballerup Kommunes politikker."

Børne- og Skoleudvalget

Sagen blev behandlet den 9. marts 2021 punkt 10

Indstillingen godkendt med denne bemærkning: "Vedrørende Idrætspolitikken
opfordrer Børn- og Skoleudvalget til, at Kultur- og Fritidsudvalget har opmærksomhed
på foreningernes muligheder for idrætsaktiviteter i skoleferierne."

Erhvervs- og Beskæftigelsesudvalget

Sagen blev behandlet den 9. marts 2021 punkt 9.



Indstilling godkendt med denne bemærkning: "Erhvervs- og beskæftigelsesudvalget er
enig i de foreslåede tilretninger."

Administrationen foreslår, at Teknik- og Miljøudvalgets bemærkning indarbejdes
i Kultur- og Fritidspolitikken samt Idrætspolitikken i afsnittet om faciliteter. Øvrige
bemærkninger indarbejdes ikke i politikkerne men håndteres politisk i andet regi.

 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

10 bilag, heraf  4 anbefales

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Teknik- og Miljøudvalgets bemærkning indarbejdes i Kultur- og Fritidspolitikken1.
samt Idrætspolitikken i afsnittet om faciliteter.

Øvrige bemærkninger ikke indarbejdes i politikkerne men håndteres politisk i2.
andet regi. 

Udkast til forlængelse og revision af Kultur- og Fritidspolitikken 2021-20243.
godkendes.

 
Udkast til forlængelse og revision af Idrætspolitikken 2021-2024 godkendes.4.

 
Udkast til forlængelse og revision af Folkeoplysningspolitikken 2021-20245.



godkendes. 

Beslutning

Udsættes

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Kultur- og Fritidsudvalget d. 06-04-2021
Indstilles til godkendelse
Beslutning truffet af Økonomiudvalget d. 20-04-2021
Udsættes

Punkt 8 TILLÆGSDAGSORDEN Forord i forbindelse
med nye politikker i Ballerup Kommune

Indhold

Sammendrag

Økonomiudvalget har bedt om en drøftelse af praksis for forord til de politikker, der
vedtages af Kommunalbestyrelsen. Det indstilles at der tages stilling til hvordan forord
skal håndteres.

Baggrund

I forbindelse med behandlingen af en forlængelse af politikker på Kultur- og
Fritidsområdet er det i Social- og Sundhedsudvalget blevet bemærket, at der bør ske
en harmonisering af forord i kommende politikker i Ballerup Kommune.
Økonomiudvalget anbefalede på sit møde den 20. april 2021, at der etableres en fast
og ensartet praksis for forord til politikker fremadrettet. 

Sagsfremstilling

Økonomiudvalget udtrykte den 20. april 2021 støtte til høringssvaret fra Social- og
Sundhedsudvalget, der anbefaler en harmonisering af forord i kommende politikker.
Der er i styrelsesloven ikke regler for dette område. Det er således op til
Kommunalbestyrelsen at tage stilling til spørgsmålet.

 



Administrationen ser tre muligheder for en vedtaget praksis:

Borgmesteren er formand for Kommunalbestyrelsen. Derfor står borgmesteren
som afsender af forord til alle politikker, der vedtages i Kommunalbestyrelsen.
Borgmester og udvalgsformand kan underskrive i forening. Hermed
signaleres det at politikken er vedtaget af Kommunalbestyrelsen, og at arbejdet
med politikken er forankret i et fagudvalg.
Udvalgsformanden er afsender på forordet, da arbejdet med formuleringen af
politikken og det efterfølgende arbejde med implementeringen er et ansvar for
fagudvalget.

 

Da flere politikker er tværgående og dermed berører flere fagudvalgsområder, og da
politikker som princip vedtages af (et flertal i) Kommunalbestyrelsen forekommer det
mest naturligt at det er borgmesteren, der er afsender på alle forord til politikker i
Ballerup Kommune.

 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag, heraf 1 anbefales

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Kommunaldirektør Eik Møller indstiller, at

Forord i politikker i Ballerup Kommune underskrives af borgmesteren. 1.

 



Beslutning

Udsættes

Punkt 9 Godkendelse af referat (underskriftside)

Beslutningen træffes af

Økonomiudvalget 

Indstilling

For at godkende referatet for dette møde skal alle medlemmer af udvalget klikke på
"Godkendt". 

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/oekonomiudvalget-29-04-2021


